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7. POSIEDZENIE ZARZĄDU 

POLSKIEGO ZWIĄZKU TENISA STOŁOWEGO 
13 grudnia 2022 roku, godz. 11:00, Warszawa 

 
Protokół 

 
1. Otwarcie posiedzenia 

Prezes Zarządu PZTS – Dariusz Szumacher przywitał Członków Zarządu oraz 

zaproszonych gości, otwierając tym samym 7. Posiedzenie Zarządu PZTS. 

 

2. Potwierdzenie ważności obrad oraz wybór prowadzącego 7. posiedzenie 

Zarządu PZTS 

Prezes Zarządu Dariusz Szumacher potwierdził ważność obrad. W spotkaniu 

uczestniczyło 11 członków Zarządu PZTS, 10 przybyło na spotkanie w Warszawie 

natomiast Pan Tadeusz Nowak uczestniczył w obradach on-line, za pośrednictwem 

komunikatora Zoom – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.  

Prezes Zarządu – Dariusz Szumacher osobiście poprowadził 7. Posiedzenie Zarządu. 

W czasie obradach swoje wystąpienia mieli: panowie Krzysztof Piotrowski – 

przedstawiciel klubów Superligi, Tomasz Redzimski – Przewodniczący Rady Trenerów, 

radca prawny PZTS Konrad Buczyło, mecenas Adam Bułat, przewodniczący Kolegium 

Sędziów – Marcin Fidala oraz przedstawiciel Wydziału Rozgrywek – Paweł Murzewski.  

Do protokołowania powołano panią Dominikę Gomołę. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad  

Na forum Zarządu zaprezentowano porządek obrad uprzednio rozesłany do Członków 

Zarządu. Prezes Szumacher poprosił o uzupełnienie porządku o pkt 14. Wynagrodzenie 

pracowników biura. 

Po uzupełnieniu porządku obrad, przyjął on następujące brzmienie: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Potwierdzenie ważności obrad oraz wybór prowadzącego 7. posiedzenie Zarządu 

PZTS. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z 6. Posiedzenia Zarządu PZTS. 
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5. Zatwierdzenie decyzji Prezydium Zarządu oraz Prezesa Zarządu w okresie od 23 

września 2022 roku.  

6. Informacja na temat uchwał Zarządu podjętych w trybie obiegowym w okresie 23.09-

12.12.2022 roku. 

7. Nagroda Finansowa za wyniki medalowe podczas MŚKiJ. 

8. Superliga. 

9. Regulamin Pracy Wydziału Rozgrywek. 

10. Karta Praw i obowiązków Członka Kadry Narodowej. 

11. Odwołanie TTS POLONIA Bytom od decyzji WR. 

12. Awanse sędziowskie. 

13. Zarząd – sprawy organizacyjne.  

14. Wynagrodzenie pracowników biura. 

15. Przydział imprez – dokooptowanie dodatkowych organizatorów.  

16. Sprawy różne: 

16.1. Wniosek o odznaczenie; 

16.2. Regulamin Rozgrywek na sezon 2023/2024, propozycja Rady Trenerów; 

16.3. Brzyska A., odwołanie od decyzji WR. 

17. Zamknięcie zgromadzenia. 

Zarząd PZTS przyjął jednogłośnie zaproponowany porządek obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z 6. Posiedzenia Zarządu PZTS 

Przewodniczący obrad zapytał członków Zarządu, czy mają uwagi do protokołu  

z ostatniego posiedzenia. Wobec braku uwag, Zarząd PZTS podjął uchwałę  

nr 162/Z/2022 w sprawie przyjęcia protokołu z 6. Posiedzenia Zarządu PZTS  

– uchwałę podjęto 9 – 0 – 0. 

 

5. Zatwierdzenie decyzji Prezydium Zarządu oraz Prezesa Zarządu w okresie 

od 23 września 2022 roku 

W okresie pomiędzy posiedzeniami, Prezydium Zarządu nie podjęło żadnej uchwały.  

Prezes Zarządu pokrótce przedstawił decyzję, którą podjął pomiędzy posiedzeniami: 

• 22/PR/2022 z 30.09.2022 r. - ws. wprowadzenia „Polityki ochrony danych 

osobowych”, „Polityki bezpieczeństwa informatycznego” oraz „Polityki 

bezpieczeństwa fizycznego” w Polskim Związku Tenisa Stołowego w Warszawie 

Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 163/Z/2022 w sprawie zatwierdzenia decyzji Prezesa 

Zarządu PZTS nr 22/PR/2022 z 30.09.2022 roku – uchwałę podjęto 8 – 0 – 0. 
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• 23/PR/2022 z 7.11.2022 r. – ws. przyznania odznaczeń działaczom z ŚlZTS 

Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 164/Z/2022 w sprawie zatwierdzenia decyzji 

Prezesa Zarządu PZTS nr 23/PR/2022 z 7.11.2022 roku – uchwałę podjęto 8 – 0 – 0. 

• 24/PR/2022 z 10.11.2022 r. – ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne przełożenie 

meczów, decyzja została podjęta na wniosek trenera Kadry Narodowej Seniorek.  

Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 165/Z/2022 w sprawie zatwierdzenia decyzji Prezesa 

Zarządu PZTS nr 24/PR/2022 z 10.11.2022 roku – uchwałę podjęto 8 – 0 – 0. 

 

6. Informacja na temat uchwał Zarządu podjętych w trybie obiegowym w 

okresie 23.09-12.12.2022 roku: 

Na forum Zarządu zaprezentowano uchwały, które podjęte w trybie obiegowym 

pomiędzy posiedzeniami: 

• 152/Z/2022 z 29.09.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 10.4.4.1. 

Regulaminu Rozgrywek  

• 153/Z/2022 z 29.09.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 12.1. Regulaminu 

Rozgrywek 

• 154/Z/2022 z 12.10.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 10.1.13.6.3. 

Regulaminu Rozgrywek 

• 155/Z/2022 z 12.10.2022 r., ws.  wprowadzenia zmian do pkt. 10.3.5.1.5. 

Regulaminu Rozgrywek 

• 156/Z/2022 z 13.10.2022 r., ws. wyrażenia zgody na przełożenie meczów (129 i 

150) 

• 157/Z/2022 z 17.10.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 10.5.1.2. 

Regulaminu Rozgrywek 

• 158/Z/2022 z 17.10.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 10.6.4.1.5. 

Regulaminu Rozgrywek 

• 159/Z/2022 z 3.11.2022 r., ws.  zmiany terminu ostatniej kolejki Superligi 

Mężczyzn 

• 160/Z/2022 z 10.11.2022 r., ws. wprowadzenia zmian do pkt. 16.2.1.8. 

Regulaminu Rozgrywek 

• 161/Z/2022 z 24.11.2022 r., ws. wyłonienia organizatorów GP i MP 

 

7. Nagroda Finansowa za wyniki medalowe podczas MŚKiJ 

Na forum Zarządu zaprezentowano wyniki medalowe z tegorocznych Mistrzostw 

Świata Kadetów i Juniorów, rozgrywanych w terminie 4-11.12.2022 roku w Tunisie. 
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Zarząd jednogłośnie wyraził uznanie dla młodych zawodników, zauważając, że jest to już 

kolejny ich tak dobry występ na arenie międzynarodowej w bieżącym roku.  

Następnie Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 167/Z/2022 w sprawie przyznania nagród 

finansowych za wyniki medalowe podczas MŚKiJ w następujących kwotach: 

• 7.000,00 netto za srebrny medal w drużynie dla każdego z grających zawodników; 

• 5.000,00 netto za srebrny medal w drużynie dla zawodnika rezerwowego; 

• 5.000,00 netto za srebrny medal w drużynie dla trenera; 

• 3.000,00 netto za brązowy medal w mixcie. 

– uchwałę podjęto 8 – 0 – 0. 

 

8. Superliga 

Temat przedstawił pan Zbigniew Leszczyński – wiceprezes ds. sportowych PZTS oraz 

Prezes LOTTO Superligi.  

12 grudnia 2022 roku odbyło się spotkanie udziałowców LOTTO Superligi mężczyzn, 

w czasie którego m.in. szeroko omówiono tzw. Spadki do 1 Ligi w sezonie 2022/2023 oraz 

redukcję liczby drużyn w najwyższej męskiej klasie rozgrywek od sezonu 2023/2024. Do 

Warszawy osobiści zjechali przedstawiciele 10 klubów, 4 kluby uczestniczyły w spotkaniu 

on-line. W spotkaniu uczestniczył także przedstawiciel Rady Trenerów – Tomasz 

Redzimski. Kluby wyłożyły argumenty za rezygnacją z ograniczenia ilości drużyn w 

Superlidze. Na koniec rozmów pod głosowanie poddano wniosek „kto jest za tym, aby 4 

kluby spadały w tym sezonie”, przeciw opowiedziało się 9 klubów, za były 4 kluby, 1 klub 

wstrzymał się. Na koniec swojego wystąpienia pan Leszczyński przekazał na ręce 

Dyrektor Biura – pani Dominiki Gomoły notatkę ze spotkania.  

Do spotkania dołączyli panowie Krzysztof Piotrowski – przedstawiciel klubów LOTTO 

Superligi oraz Tomasz Redzimski – przewodniczący Rady Trenerów. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Krzysztof Piotrowski. Na wstępie pan Krzysztof 

podziękował za zaproszenie na posiedzenie Zarządu oraz możliwość osobistego 

przedstawienia tematu. W swoim wystąpieniu pan Piotrowski podkreślił, że tzw. spadki 

z Superligi nie były konsultowane z jej udziałowcami, a tym samym odebrano prawo głos. 

Zwiększenie liczby drużyn w Superlidze doprowadziło do zwiększenia atrakcyjności 

meczy, są one ciekawsze, bardziej wyrównane. Kluby SM znalazły wiele argumentów 

przemawiających za pozostawieniem 14 drużyn jako kontrargument przedstawiono czas, 

który może zostać przeznaczony na szkolenie. Pan Krzysztof w wystąpieniu podkreślił, że 

75% klubów superligowych opowiedziało się za pozostawieniem ligi w obecnym 

kształcie. Zmiana formuły nie spowodowała znacznego zwiększenie rozgrywanych przez 



5 
 

kluby meczów, w sytuacji, gdy w lidze grało 10 drużyn, w rundzie zasadniczej rozgrywano 

18 spotkań, przy 14 drużynach jest ich 19. Większość udziałowców jest przekonana, że 

powrót do 10 drużyn wyrządzi nieodwracalne szkody klubom. Na koniec pan Krzysztof 

już we własnym imieniu dodał, że jako przedstawiciel największego klubu tenisa 

stołowego w Polsce, 4 klubu w Systemie Sportu Młodzieżowego, klubu grającego we 

wszystkich ligach zarówno kobit jak i mężczyzn (za wyjątkiem EK), zatrudniającego 10 

trenerów szkolących dzieci i młodzież, rozwój zawdzięcza drużynie w LOTTO Superlidze. 

Inne kluby superligowe działają na podobnych zasadach. Ograniczenie drużyn do 10 może 

spowodować więcej szkód aniżeli pozostawienie 14 drużyn.  

Kolejno głos zabrał pan Tomasz Redzimski. Na wstępie zauważył, iż Rada Trenerów 

powstała po to, żeby monitorować stan szkolenia w Polsce oraz cały czas go udoskonalać, 

aby trenerzy odpowiadający za szkolenie, włączyli się w system za nie odpowiedzialny. 

Jeśli chodzi o proces szkoleniowy, to naczelną zasadą jest zachowanie proporcji pomiędzy 

treningiem, ilością startów a regeneracją. Jeśli jest zbyt mało treningu a zbyt dużo 

zawodów, to powstaję nagromadzenie emocji związanych ze startami. Jeśli jest zbyt dużo 

treningu a zbyt mało startów, brak jest okazji do przetestowania doskonalonych 

umiejętności, a trener nie ma okazji do obserwowania progresu zawodnika. W całym 

procesie szkoleniowym zawody, a więc m.in. Superliga, są bardzo ważny elementem, 

pozwalającym na obserwację zawodników. Jeśli jest zbyt wiele treningów oraz zawodów. 

Jeśli jest zbyt wiele treningów i zawodów, brakuję czasu na regenerację, co wprost może 

doprowadzić do kontuzji. Trenerzy wraz z Wydziałem Szkolenia oraz Dyrektorem 

Sportowym od lat dyskutują na ten temat, wspólnie stwierdzając, że wyżej wskazane 

proporcję są zaburzone. W efekcie zmian, jakie zaszły w Superlidze na przestrzeni lat, dziś 

w I rundzie fazy zasadniczej jest rozgrywane 13 kolejek, do których dochodzą jeszcze 

starty w zawodach międzynarodowych. Pan Tomasz w trakcie swojego wystąpienia 

zaprezentował kalendarz startów członka seniorskiej kadry narodowej, gdzie zestawił 

obok siebie starty Kadry, turnieje Grand Prix oraz Superligę. Ze względu na bardzo duże 

obłożenie kalendarza proporcję pomiędzy treningiem, zawodami oraz regenerację są 

zaburzone, co wiąże się z przeciążeniem zawodników. Na szali są stawiane warunki do 

szkolenia dla młodych i ambitnych zawodników oraz interes drużyn z Superligi 

zagrożonych spadkiem. Znaczna cześć drużyn z Superligi nie prowadzi u siebie treningów. 

Redukcja drużyn do 12 w przeszłym sezonie pozwoli na redukcje kolejek do 11. 

Zmniejszenie daję jeden wolny weekend od meczu co daję dodatkowe 10 dni 

intensywnego treningu oraz około 2 dni na regeneracje. Obecnie nie ma na to przestrzeni. 

Dla podniesienia jakości treningu, przemodelowania wymaga nie tylko Superliga. 
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Po wysłuchaniu Prezesa Superligi oraz zaproszonych gości, Zarząd przedyskutował 

temat. W wyniku rozmów Zarząd PZTS jednomyślnie zdecydował, że Regulamin 

Rozgrywek na obecny sezon pozostanie niezmieniony w zakresie liczby drużyn 

spadających do 1. Ligi. Natomiast przy tworzeniu przez Zarząd PZTS regulaminu 

rozgrywek na nowy sezon, tj. 2023/2024, rozważona zostanie kwestia rezygnacji z 

kolejnego zmniejszenia ilości drużyn w LOTTO Superlidze Mężczyzn. Zarząd PZTS uznał, 

że decyzja ta musi zostać podjęta najpóźniej do 15 lutego 2023 roku. 

Przy okazji omawiania tego pkt. po raz kolejny powrócił temat konieczności 

utworzenia wytycznych, jakie muszą spełniać kluby, aby otrzymać zgodę na grę w 

najwyższej klasie rozgrywek kobiet i mężczyzn oraz opracowania sposoby ich weryfikacji. 

 

9. Regulamin Pracy Wydziału Rozgrywek 

Omówiono. 

Ustalono, że pracę nad jego utworzeniem będzie koordynował Pan Tadeusz Nowak.  

 

10. Karta Praw i obowiązków Członka Kadry Narodowej 

Omówiono.  

 

11. Odwołanie TTS POLONIA Bytom od decyzji  

Podczas omawiania tego punktu Prezes Szumacher przekazał prowadzenie obrad 

panu Sebastianowi Jagiełowiczowi po czym opuścił salę. Do obrad dołączyli Marcin Fidala, 

Konrad Buczyło oraz Adam Bułat.  

Pan Jagiełowicz pokrótce zaznajomił Zarząd z tematem. Do biura Związku wpłynęło 

odwołanie TTS POLONIA Bytom od decyzji Wydziału Rozgrywek PZTS z dnia  

19.11.2022 roku w sprawie pozytywnej weryfikacji wyniku meczu nr 161 w ramach 9. 

kolejki LOTTO Superligi mężczyzn pomiędzy drużynami PETRALANA TTS POLONIA 

Bytom i DARTOM BOGORIA Grodzisk Mazowiecki, rozegranego na podstawie decyzji 

Sędziego Głównego meczu pani Elżbiety Cichoń w dniu 17 listopada 2022 roku w 

Bytomiu.  

Do obrad dołączyli panowie: Konrad Buczyło, Adam Bułat, Marcin Fidala oraz Paweł 

Murzewski.  

Na wstępie przewodniczący obrad zauważył, że ani WR PZTS, ani też Zarząd PZTS nie 

mają podstaw, aby ingerować w merytoryczną treść orzeczenia oraz podstawy do jego 

wydania, jeśli zostało podpisane przez lekarza w zakresie przysługujących mu 
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kompetencji i który ponosi z tego tytułu pełną odpowiedzialność, z czym zgodzili się 

zaproszeni prawnicy.  

W gestii Zarządu pozostawiono ustalenie czy mecz rozegrany o 18:33 jest meczem 

ważnym. Regulamin Rozgrywek na sezon 2022/2023 w mówi o spóźnieniu, jednak nie 

definiuję co to znaczy. W sprawie spornej, drużyna z Grodziska była obecna na Sali o 

wyznaczonym czasie, a więc powszechne zastosowanie słowa „spóźnienie” nie może mieć 

tu miejsca. Kolejną kwestią jest problem z badaniami, Regulamin mówi, że zawodnicy 

muszą mieć badania lekarskie a po stronie sędziego leży obowiązek zweryfikowania ich 

posiadania, jednak brak jest informacji jakie kroki należy podjąć, gdy badań nie ma. 

Sędzina w zaistniałej sytuacji miała dwie możliwości. Mogła nie dopuścić do rozegrania 

meczu, co skutkowałoby walkowerem albo do meczu dopuścić, oba rozwiązania ze 

względu na lukę w Regulaminie były prawidłowe. Kolejną kwestią jest zgodność 

wszystkich zainteresowanych do rozegrania meczu, drużyna TTS Polonia Bytom mogła 

nie podejść do stołu. W sytuacji, gdy mecz został rozgrany wynik sportowy powinien 

zostać utrzymany.  

Po omówieniu tematu, Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad uchyleniem 

przez Zarząd PZTS decyzji Wydziały Rozgrywek ws. pozytywnej weryfikacji meczu, w 

głosowaniu Zarząd opowiedział się w następujący sposób: 0 – TAK, 5 – NIE, 4 – 

WSTRZYMAŁO SIĘ. W Związku z wynikiem głosowania Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 

166/Z/2022 w której postanowił nie uwzględniać odwołania Petralana TTS Polonia 

Bytom od decyzji Wydziału Rozgrywek PZTS dotyczącej pozytywnej weryfikacji meczu 

161 Petralana TTS Polonia Bytom – Dartom Bogoria Grodzisk Mazowiecki i utrzymać w 

mocy decyzję Wydziału Rozgrywek PZTS.  

 

12. Awanse sędziowskie 

Do biura Związku wpłynął wniosek Kolegium Sędziów, o przyznanie awansów 

sędziowskich. 

Zarząd PZTS, po zapoznaniu się ze sprawą, podjął uchwałę nr 168/Z/2022 w sprawie 

przyznania awansu na sędziego klasy Związkowej państwu:  

• Szymonowi KLOCKOWI (woj. Lubuskie); 

• Mieczysławowi MARCINIAKOWI (woj. Lubuskie); 

• Magdalenie OLSZEWSKIEJ (woj. Mazowieckie); 

• Krzysztofowi GROMADZKIEMU (woj. Dolnośląskie); 

• Markowi KOZIAROWI (woj. Dolnośląskie); 

• Krzysztofowi OLSZEWSKIEMU (woj. Dolnośląskie); 
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• Marcinowi ŻMIJEWSKIEMU (woj. Dolnośląskie); 

oraz na sędziego klasy Państwowej, państwu: 

• Henrykowi BĄKOWI (woj. Lubuskie); 

• Henrykowi MICHALAKOWI (woj. Lubuskie); 

• Edycie WALAWENDER (woj. Dolnośląskie); 

• Arturowi JANOWSKIEMU (woj. Dolnośląskie); 

• Pawłowi KUTROWSKIEMU (woj. Dolnośląskie) 

– uchwałę podjęto 9 – 0 – 0. 

 

13. Zarząd – sprawy organizacyjne  

W związku ze zmianą stawki tzw. „kilometrówki” pojawiły się pytania czy obecnie 

obowiązujące w Związku stawki będą aktualizowane. W drodze dyskusji postanowiono 

nie aktualizować ich.  

Kolejnym z omawianych tematów był ekwiwalent za posiedzenia Zarządu, który obecnie 

wynosi 200 zł brutto. Po przeanalizowaniu tematu, Zarząd PZTS podjął uchwałę nr 

169/Z/2022 ws. zmiany kwoty ekwiwalentu na 200 netto – uchwałę podjęto 9 – 0 – 1. 

 

14. Wynagrodzenie pracowników biura 

Omówiono.  

 

15. Przydział imprez – dokooptowanie dodatkowych organizatorów 

Omówiono. 

W związku z brakiem chętnych na zorganizowanie 3. Grand Prix Polski Seniorów, 

zaproponowano na miejsce turnieju hale CS PZTS w Gdańsku. 

Trwają rozmowy z potencjalnymi organizatorami Indywidualnych Mistrzostw Polski.  

  

16. Sprawy różne: 

16.1. Wniosek o odznaczenie 

Do biura Związku wpłynął wniosek z Kolegium Sędziów PZTS o przyznanie Złotej 

Odznaki PZTS panu Stanisławowi Wieczorowi – wieloletniemu sędziemu. Zarząd 

PZTS po zapoznaniu się z krótką biografią, podjął uchwałę nr 170/Z/2022  

ws. przyznania Panu Wieczorowi Złotej odznaki PZTS – uchwałę podjęto 11 – 0 – 0. 

16.2. Regulamin Rozgrywek na sezon 2023/2024, propozycja Rady 

Trenerów 

Omówiono. 
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16.3. Brzyska A., odwołanie od decyzji WR 

Do biura Związku wpłynęło odwołanie od decyzji WR ws. przyznania średnich pkt. 

w związku z kolizją terminu GP i MŚJiK.  

Zarząd PZTS, po zapoznaniu się ze sprawą podjął uchwałę nr 171/Z/2022 w 

sprawie utrzymania w mocy decyzji WR. 

 

17. Zamknięcie zgromadzenia 

Wobec wyczerpania tematów z porządku obrad, Prezes Zarządu podziękował za 

udział w spotkaniu Członkom Zarządu oraz zaproszonym gościom, zamykając tym samym 

7. Posiedzenie Zarządu PZTS.  

Przy okazji nadchodzących Świąt, Członkowie Zarządu złożyli sobie najserdeczniejsze 

życzenia oraz podziękowali za kolejny rok pracy. 


